
 این روزها صحبت درباره محمد عمری 
بعد از سه گلی که در دو بازی متوالی 
لیگ برتر زده داغ است. طی چند 
روز گذشته هم مصاحبه هایی از او 
خوانده ایم، هم مطالبی درباره اینکه 
از کجا آمد و چطور در پرسپولیس 
فیکس شد. قبل تر در مورد مهدی 
عبدی هم همین راه را رفته بودیم. 
روزی که مهدی عبدی در دربی گل 
زد 90 درصد هواداران پرسپولیس 
او را نمی شناختند و به همین خاطر 
مطالب متعددی از پدیده سه فصل 
قبل پرسپولیس به یکباره منتشر شد.
با امیدواری به اینکه پیمانه عمری مثل 
عبدی زود پر نشود و مدارج ترقی را بهتر 
و سریع تر طی کند و البته ثبات داشته 
باشد یک نکته در مورد این دو بازیکن 
باید ذکر شود. این روزها خیلی ها 
درباره این صحبت می کنند که محمد 
عمری که از تیم امید پرسپولیس 
به تیم بزرگسالان آمده و درخشیده 
کادمی پرسپولیس است  محصول آ
اما این حرف درست نیست. عمری 
از تیم کاسپین تهران به تیم امید 
پرسپولیس پیوست و خیلی زود به 
تیم بزرگسالان رسید. سر جمع دوران 
حضور عمری در آکادمی پرسپولیس 
همان یک فصلی است که در تیم امید 
بازی کرده و با در نظر گرفتن این زمان 
کوتاه نمی توان او را محصول آکادمی 

پرسپولیس دانست.
مهدی عبدی هم در حالتی مشابه 
به تیم بزرگسالان پرسپولیس آمد. 
عبدی در تیم پرسپولیس قائمشهر 
بازی می کرد و قسمت نشد به نساجی 
تیم محبوب شهرش بپیوندد. او به تیم 
امید پرسپولیس آمد و با وجود آقای گل 
شدن در رده امیدها با بی توجهی تیم 
بزرگسالان باشگاه نزدیک بود به بادران 
بپیوندد و مدتی هم با این تیم تمرین 
کرد اما سر آخر به تیم بزرگسالان 
رسید. عبدی هم مثل عمری دوران 
رشدش در رده های نونهالان، نوجوانان 
و جوانان را در باشگاه دیگری غیر از 
پرسپولیس گذرانده و نمی توان او را 
محصول آکادمی پرسپولیس دانست، 
منتهی در تمام این سال ها آنقدر 
کادمی به  چرخه رسیدن بازیکن از آ
تیم بزرگسال پرسپولیس معیوب بوده 
که  حالا برخی پیشکسوتان و مدیران 
باشگاه پرسپولیس ذوق زده شده اند و 
در مصاحبه های خود مدام می گویند 
کادمی  این دو بازیکن محصول آ
پرسپولیس هستند و این چرخه باید 

ادامه داشته باشد.
اگر به عقب برگردیم طی بیست سال 
اخیر کمتر بازیکنی را به خاطر می آوریم 
که در تیم بزرگسال پرسپولیس به 

کادمی حضور  عنوان محصولی از آ
ید  داشته و درخشیده باشد. شا
د  و معد ز  ا یکی  حقیقی  علیرضا 
بازیکنانی باشد که از رده نوجوانان 
تا بزرگسالان پرسپولیس بالا آمد و 
این چرخه را کامل طی کرد اما در کل 
اگر بازیکنی هم این چرخه را کامل 
کادمی  طی کرده و واقعاً محصول آ
پرسپولیس بوده در رسیدن به تیم 
اصلی ناکام بوده یا اگر از این قیف 
باریک رده شده جایگاهی در تیم 

بزرگسال پیدا نکرده است.
در فصول گذشته سعید حسین پور 

ز  ا یگر  د یکی 

ن  یکنا ز با
فق  مو  ً نسبتا

جوان پرسپولیس 
حکمی  چنین  هم 

ز  ا و هم قبل  ا داشت. 
رده امید متعلق به باشگاه 

پرسپولیس نبود اما مثلاً در 
دهه 60 علی پروین بازیکنانی 
مثل حسین عبدی، جمشید 
شاه محمدی، فریبرز مرادی 
و فرامرز میرزایی را که از 
رده نوجوانان در پرسپولیس 
نان به  ز تیم جوا بودند، ا
تیم اصلی آورد که بعدها 
در دهه های 70، 80 و 90 

نمونه اش را ندیدیم.
این نکته در باشگاه های 
بزرگ اروپایی هم مصداق 
دارد. مثلاً در باشگاه بزرگ 
کادمی اش،  بارسلونا که آ
لاماسیا در تمام دنیا مشهور 
قعاً  ا و را  نی  یکنا ز با است  
ه  شگا با می  د کا آ ل  محصو
 8 می دانند که از سنین 9-
سالگی یا نهایتاً 12-10 سالگی 
وارد لاماسیا شده و رشد پیدا 
کرده اند.از پیکه، پویول، 
بوسکتس، ژاوی، اینیستا 
و لئو مسی بگیرید تا همین 
گاوی؛ ستاره جوان این 
روزهای بارسا. اما در همین 

بارسا با اینکه پدری از 18 
سالگی به تیم بزرگسالان آمده 
هیچ کس او را محصول لاماسیا 
نمی داند چرا که  او در باشگاه لاس 
پالماس رشد کرده و دو سال و نیم 

قبل به بارسلونا پیوسته است.
در همین لیگ برتر خودمان هم 
بازیکنانی داریم که واقعاً محصول 
آکادمی باشگاه شان هستند و باشگاه 
می تواند به پرورش آنها بنازد. مثلاً 
سامان فلاح که از نوجوانی در باشگاه 
پیکان بوده و رشد کرده تا الان که در 

تیم بزرگسالان باشگاهش کاپیتان 
شده و به تیم ملی هم رسیده است. یا 
احمد عبدالله زاده در فولاد همین حکم 
کادمی  را داشته و در تمام رده های آ
باشگاهش حضور داشته. از این نمونه ها 
در باشگاه هایی مثل پیکان، سایپا، 
سپاهان و ذوب آهن هم پیدا می کنید. 
از پیام نیازمند پیکان گرفته تا قاسم 
حدادی فر ذوب آهن. اما در پرسپولیس 
سخت است بازیکنی را پیدا کنید که 
واقعاً محصول آکادمی باشگاه 

باشد.

 zخبر

مهدی ترابی

محرومیت در زمان اوج

قــرار اســت امروز جلســه مهمــی در کمیته انضباطــی در مــورد درگیری مهدی 
ترابــی و احمــد موســوی در جریــان بــازی پرســپولیس – نســاجی برگــزار شــود. 
ترابــی فعــاً یــک بازی را از دســت داده و در مقابل ذوب آهن غایب خواهد بود 
و اگــر کمیتــه انضباطی هم او را محــروم کند، تعداد غیبتش در بازی های لیگ 
برتــر بیشــتر می شــود. این ماجرا درســت زمانی اتفــاق افتاده کــه ترابی به اوج 

خود نزدیک شــده و در دو بازی گذشــته درخشــیده اســت.

سیامک نعمتی

پیشنهاد جدی دارد؟

ایــن فصــل هــم مثل فصل قبل فصل خوبی برای شــماره 88 ســرخ ها نبود 
تــا حــالا کــه به نیــم فصل رســیده ایم شــایعات مربــوط به جدایــی او مطرح 
شــود. البتــه ســیامک موقعیت نســبتاً خوبی بیــن باتجربه های تیــم دارد و 
بــا اینکــه بــازی نمی کنــد ممکــن اســت در آینــده شــرایطش تغییــر کنــد. از 
طرفی طی روزهای اخیر نشــنیده ایم که او پیشــنهادی جدی داشــته باشــد 
کــه شــاید بــه خاطــر این اســت که خــودش هم عاقــه ای به جدایــی ندارد.

ابوالفضل سلیمانی

بازی حذفی نوبت او است

 یکی دیگر از بازیکنانی که از رده امید به تیم اصلی آمده ابوالفضل سلیمانی 
مدافع میانی بلندقامتی است که از ابتدای فصل در تمرینات توسط یحیی 
به پست هافبک میانی آمده اما به لیست 20 نفره پرسپولیس هم نمی رسد 
و انتظار می رود در بازی حذفی مقابل ون پارس او حداقل در لیست باشد 
و شاید نوبت حضور در میدان به او برسد. مربیان پایه پرسپولیس از این 
بازیکن تعریف و تمجید می کنند اما تاکنون برای تیم اصلی بازی نکرده است.

از کمپ سرخ
13پرسپولیس

مهدی عبدی، مهاجم تیم پرسپولیس 
از گلزنی بازیکن هم تیمی اش در 
پرسپولیس خوشحال است و دبل 
کردن عمری را نشان هوش و قدرت 
گلزنی بالای این مهاجم می داند. 
بعد از مدت ها به دلایل صحبت های 
زیادی که در خصوص عبدی و خط 
حمله پرسپولیس و بازی این تیم 
در لیگ و جام حذفی شده بود، 
گفت و گویی با عبدی، یکی دیگر از 
بازیکنانی که از تیم های پایه رشد کرد 
و خودش را در سطح اول فوتبال ایران 

مطرح کرد، داشتیم.
 

در رابطه با دبل کردن بازیکن 
هم تیمی ات در بازی پرسپولیس 

مقابل نساجی چه صحبتی 
داری؟

محمد عمری هم مثل من از امیدهای 
پرسپولیس به تیم بزرگسالان رسید. 
به همین دلیل از گلزنی عمری  که 
دوست خوبم است، خیلی خوشحال 
شدم. بازیکنی که نشان داد واقعاً 
انگیزه های بالایی دارد و می تواند به 
تیم ما کمک کند. سه گلی هم که در 
سه بازی اخیرمان به ثمر رساند مؤید 

این نکته است.
بعضی از پیشکسوتان از شما 

انتقاد کردند و البته بعضی های 
دیگر مانند محسن عاشوری هم 

تو را در صورت افزودن حجم 
عضانی بهتر از مغانلو دانسته 
بودند. چه نظری در این مورد 

داری؟ 
انتقادات سازنده را همیشه با جان 
و دل قبول می کنم. از لطف محسن 
عاشوری پیشکسوت پرسپولیس 
که واقعاً فنی صحبت کرده و به من 
راهکار نشان داده تشکر می کنم. 
این چنین صحبت هایی به من انگیزه 
می دهد و موجب می شود برای گلزنی 
بیشتر تاش کنم و بدنم را با تمرینات 
بدنی خاص در کنار کارهای تخصصی 
و فنی به نوعی بسازم و آماده کنم که 

ثمره اش را ببینم.
حالا واقعاً تمرینات اختصاصی 

بدنسازی را هم به تمرینات 
خودت اضافه کردی؟

بله جدا از تمرین تیمی، روزی دو 
جلسه هم تمرین بدنی و اختصاصی 
دارم تا از هر نظر خودم را آماده کنم 
و به نوعی با شرایط قدرتی بهتر در 
کنار تمرینات تیمی و فنی که انجام 
می دهیم در مسابقات حاضر شویم. 
تمریناتی که خیلی به بهبود شرایطم 
کمک می کند. همه اینها را گفتم که 
ثابت کنم در همه ابعاد در حال تاش 
هستم تا به امید خدا در نی  فصل 
دوم خیلی قوی تر و روپا تر خودم را 

نشان دهم.
با این صحبت ها فکر می کنی 
قادر هستی روند ناامیدکننده 

خودت در گلزنی را در نیم فصل 
دوم جبران کنی؟

باور کنید انگیزه من جبران نیم فصل 
اول و به نوعی جبران بازی هایی 
است که در آنها حضور داشتم اما 
موفق به گلزنی نشدم. خیلی انگیزه 
دارم و به همین دلیل نیم فصل اول 
را جبران خواهم کرد و انگیزه من 
جبران روزهای ناامیدی و بازی های 
نه چندان خوبی است که با پیراهن 

پرسپولیس داشتم. این را از صمیم 
قلبم می گویم که پوشیدن پیراهن 
پرسپولیس برای من افتخاری بزرگ 
است. از این رو چه یک دقیقه بازی 
کنم چه 90 دقیقه با تمام وجود برای 

تیمم تاش خواهم کرد.
قصد ماندن در پرسپولیس را  

داری یا صحبت هایی که در 
خصوص جدایی ات از نیم فصل 

و حضور در تیم هایی مانند 
پیکان و نساجی شنیده می شود 

به واقعیت نزدیک است؟!
با  دم  ردا قرا ز  ا دیگر  سه سال 
پرسپولیس باقی مانده است. به 
همین دلیل من بازیکن باشگاه و 
تحت قراردادم. هر تصمیمی که 
باشگاه در مورد من بگیرد تابع آن 
خواهم بود اما جدا از این مسائل، 
انگیزه من ماندن و حضور پر قدرت 
در تیم و جبران نیم فصل اول است.

در بازی دوستانه تیمت بعد 
از دیدار مقابل نساجی گل 

قیچی برگردان زدی. احتمالا 
این گل نمایشی ثابت می کند 

حسابی آماده ای و برای 
درخشش تازه انگیزه داری!

سه روز پیش بازی دوستانه خوبی را 
برگزار کردیم. بازی که در آن هم من 
گل زدم و هم حامد پاکدل و خدا را 
شکر که سرحال و قبراق و با انگیزه 
نشان دادیم. در مورد آن گل قیچی 
برگردان هم باید بگویم توپ به شکلی 
روی پایم قرار گرفت که شرایط را برای 
زدن قیچی مهیا دیدم و توپ هم 
خیلی خوب روی پایم نشست و تبدیل 
به گل شد. این بازی به شکلی پیش 
رفت که فکر می کنم تیم ما را خیلی 
آماده و مهیای بازی مقابل ون پارس 

و ذوب آهن کند.
 بازی مقابل تیم ون پارس در 
جام حذفی را چگونه ارزیابی 

می کنی؟
بازی در جام حذفی نسبت به لیگ 
شرایط متفاوتی دارد اما ما خیلی 
خوب می دانیم که نباید هیچ تیمی 
را دست کم بگیریم چون هر بازی 
شرایط خاص خودش را دارد. به 
ً با تمام قدرت  همین دلیل حتما
مقابل ون پارس حاضر می شویم تا 
بهترین بازی خودمان را مقابل این 
تیم انجام بدهیم و با برد به مرحله 

بعدی صعود کنیم.
در رابطه با دیدار بعدی تان 

مقابل ذوب آهن چه صحبتی 
داری؟

ذوب آهن تیم خوبی است اما ما 
نشان دادیم که در هر بازی توان این 
را داریم که بازی بهتری را ارائه دهیم 
و بهترین نتیجه را کسب کنیم اما فعاً 
همه حواس مان معطوف به بازی با 
ون پارس است. و بعد از این بازی در 
مورد تیم ذوب آهن هم حتماً سعی 
می کنیم که بهترین عملکرد را داشته 
باشیم و استارت قوی برای حفظ 
صدرنشینی مان و هدفی را که دنبال 

می کنیم داشته باشیم.

از پدری و گاوی بارسا تا سامان فلاح پیکان

 عمری و عبدی 
کادمی  محصول آ

پرسپولیس نیستند!

امروز جلسه انضباطی با 
حضور ترابی و موسوی

امیدواری پرسپولیس 
 و هواداران 

به فیلم و عکس
در جریان دیدار هفته پانزدهم 
پرسپولیس - نساجی، میان مهدی 
موسوی  حمد  ا و سید  بی  ترا
درگیری شدیدی به وجود آمد که 
ارگان خبری فدراسیون فوتبال 
ز  با انتشار خبری اعلام کرد ا
آنجایی  که تخلفات حادث شده 
با توجه به نوع آن که عبارت از 
بدرفتاری نسبت به یکدیگر و 
رفتار غیرورزشی در خور صدور قرار 
دستور موقت است، به استناد 
ماده 100 مقررات انضباطی و تا 
صدور رأی مقتضی نامبردگان از 
همراهی تیم خود محروم هستند.

پرسپولیسی ها امیدوارند با توجه 
به فیلم ها و مستندات ارائه شده 
از شروع درگیری توسط موسوی، 
ز محرومیت  ا ره سرخ ها  ستا

بیشتر فرار کند. 
ضمن اینکه هواداران پرسپولیس 
هم در فضای مجازی فیلم حرکات 
مدافع نساجی خطاب به ترابی را 
بازنشر کرده اند که با واکنش های 
فراوانی همراه بود. از طرفی عده  ای 
ز  ا یی  ر عکس ها نتشا ا با  هم 
درگیری ترابی و موسوی می گویند 
او هم مقصر بود. حالا قرار است 
همه این موارد در جلسه امروز 
در کمیته انضباطی بررسی شود.

در هر صورت ترابی بازی با ذوب آهن 
را از دست داده و یحیی امیدوار است 
او را در بازی خارج از خانه مقابل فولاد 
در اختیار داشته باشد. این درگیری 
تفاق انضباطی هفته  مهمترین ا

پایانی نیم فصل اول بود.

استارت برای حذفی 
بدون شیخ و 

صادقی
پرسپولیس در اولین بازی در 
م  نزدهم جا مرحله یک شا
حذفی، روز سه شنبه هفته 
جاری در ورزشگاه آزادی میزبان 
تیم ون پارس اصفهان خواهد بود 
و بر همین اساس، تمرینات خود 
را از دیروز آغاز کرد. پیش از شروع 
تمرین، جلسه فنی برگزار شد و 
طی آن، بازی قبلی قرمزپوشان از 
روی تصاویر ویدیویی مورد آنالیز 

و بررسی قرار گرفت.
لن  سا ر  د ن  یکنا ز با سپس 
بدنسازی حاضر شدند و زیر 
نظر مربی بدنساز تیم با انجام 
حرکات کششی و نرمشی بدن ها 
را گرم کردند و در ادامه، وارد 
زمین چمن شدند .پاس های 
کوتاه و ترکیبی، شوتزنی به سمت 
دروازه، پاسکاری های تحت فشار 
و فوتبال درون تیمی در دستور کار 

قرار گرفت.
تمرین دیروز90 دقیقه طول کشید 
و در پایان تمرین هم با توجه به در 
پیش بودن بازی در جام حذفی، 
ضربات پنالتی مورد تمرین قرار 

گرفت. 
لیل  د به  قی  د صا سعید 
مصدومیتی که در بازی قبل از 
ناحیه همسترینگ برای او اتفاق 
افتاد، دیروز زیر نظر کادر پزشکی 
بود. شیخ دیابانه هم برنامه های 
پزشکی و مداوای خود را در این 
روزها دنبال می کند تا هر چه زودتر 
بتواند به مرز آمادگی و حضور در 

تمرینات گروهی برسد. 
سایر بازیکنان هم بدون مشکل در 
اختیار کادر فنی بودند.پرسپولیس 
امروز )دوشنبه( آخرین تمرین خود 
را برگزار و پس از آن راهی اردوی 
پیش از بازی مقابل ون پارس 

اصفهان خواهد شد.
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